
Protokół Nr XXVI / 05 

z obrad XXVI Sesji Rady Gminy Działdowo 

odbytej dnia 08 lutego 2005 roku. 

 

Obrady XXVI Sesji Rady Gminy rozpoczęto o godzinie 1015 a zakończono o godzinie 1235. 

Stan osobowy radnych wynosi 15 osób. Zgodnie z listą obecności w obradach wzięło udział 

13 radnych. Nieobecny Pan Janusz Doliński i Pan Józef Gorczyca. 

Spoza Rady Gminy udział w obradach wzięli: 

Wójt Gminy  - Paweł Cieśliński 

Sekretarz Gminy - Janina Zyznowska 

Skarbnik Gminy - Beata Antoszewska 

Kierownik GKS - Jan Anzell 

Kierownik GOPS - Urszula Wiśniewska 

Radny Rady Powiatu - Władysław Kubiński  

Dziennikarz gazety „Tygodnik Ciechanowski” - Sławomir Brzozowski  

oraz sołtysi z terenu gminy. 

 

Ad. pkt 1 

Pani Teresa Majorowska – Przewodnicząca Rady otwierając obrady XXVI Sesji Rady Gminy 

przywitała zebranych i na podstawie listy obecności stwierdziła quorum władne do 

obradowania i podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Ad. pkt 2 

Następnie Pani Przewodnicząca przedstawiła projekt porządku dziennego w wersji 

otrzymanej przez radnych wnioskując o wprowadzenie po pkt 4 punkt dotyczący 

„przedstawienia przez przewodniczących komisji sprawozdań z ich działalności za rok 2004”. 

Pan Wójt wniósł o wyłączenie z porządku obrad pkt 13 dotyczącego podjęcia uchwały w 

sprawie przejęcia od Gminnej Spółdzielni „Samopomoc Chłopska” w Działdowie pawilonu 

handlowego i prawa użytkowania wieczystego działki Nr 5/13 w Malinowie obręb 

Komorniki. 

Po przegłosowaniu porządek obrad przyjęto jednogłośnie i jest następujący: 

1) Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2) Przyjęcie porządku dziennego. 

3) Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 

 



4) Zapytania i wolne wnioski. 

5) Przedstawienie przez przewodniczących Komisji sprawozdań z ich działalności za 

2004 rok. 

6) Podjęcie uchwały Rady Gminy w sprawie planów pracy Stałych Komisji Rady Gminy 

na rok 2005. 

7) Podjęcie uchwały Rady Gminy w sprawie planu pracy Rady Gminy Działdowo na rok 

2005. 

8) Podjęcie bloku uchwał Rady Gminy w sprawie udzielenia Powiatowi Działdowskiemu 

pomocy finansowej na: 

- prowadzenie Ośrodka Interwencji Kryzysowej w Działdowie, 

- zakupu ciężkiego zestawu do ratownictwa techniczengo, 

- pokrycie kosztów robót związanych z budową odwodnienia drogi powiatowej 

w Ruszkowie, 

- pokrycie kosztów opracowania dokumentacji projektowej na budowę 

odwodnienia drogi powiatowej w Petrykozach. 

9) Podjęcie uchwały Rady Gminy w sprawie zmian w budżecie gminy na 2005 rok. 

10) Podjęcie uchwały Rady Gminy w sprawie uchylenia uchwały Nr XVII/146/04 Rady 

Gminy Działdowo z dnia 28 maja 2004 roku. 

11) Podjęcie uchwały Rady Gminy w sprawie uzgodnienia wartości najniższego 

wynagrodzenia i wartości jednego najniższego punktu dla potrzeb opracowania tabeli 

miesięcznych stawek wynagrodzenia zasadniczego dla pracowników, nie będących  

nauczycielami zatrudnionymi w szkołach prowadzonych przez Gminę Działdowo. 

12) Podjęcie uchwały Rady Gminy w sprawie nadania Szkole Podstawowej w Turzy 

Wielkiej imienia księdza Stefana Wincentego Frelichowskiego. 

13) Podjęcie uchwały Rady Gminy w sprawie nieodpłatnego przejęcia na własność Gminy 

Działdowo nieruchomości położonych na terenie Gminy Działdowo wchodzących w 

skład Zasobu Agencji Nieruchomości Rolnych. 

14) Podjęcie uchwały Rady Gminy w sprawie poboru podatku rolnego, podatku od 

nieruchomości i podatku leśnego od osób fizycznych w drodze inkasa oraz 

wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia. 

15) Podjęcie uchwały rady Gminy w sprawie utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Działdowo. 

16) Informacja na temat pomocy materialnej dla uczniów. 

17) Sprawy bieżące. 

 



 

Ad. pkt 3 

Protokół z obrad XXV Sesji Rady Gminy został przyjęty jednogłośnie bez odczytywania. 

 

Ad. pkt 4 

Pan radny Zieliński poprosił o zwrócenie uwagi na drogę Klęczkowo – Pożary, którą jeździ 

autobus szkolny, a która jest bardzo śliska. 

Pan radny Iwanów zgłosił dwa wnioski:  

- zwrócił uwagę na konieczność remontu dróg we wsi Burkat, 

- rozważyć możliwość rozbudowy lub modernizacji biblioteki w Burkacie z 

wygospodarowaniem pomieszczeń na świetlicę. 

Pani sołtys wsi Burkat zapytała odnośnie terminu realizacji sieci wodociągowej do 

zabudowań na stacji kolejowej w Burkacie. 

Pan Wójt Cieśliński wyjaśnił, że:  

- zgodnie z przyjętymi standardami droga jest posypywana mieszanką piaskowo – 

solną. Przy niskich temperaturach mieszanka się nie sprawdza, ponieważ sól nie łączy 

się z lodem a piasek zostaje zwiewany z drogi przez wiatr, 

- drogi żwirowe będą sukcesywnie poprawiane ale konieczna jest tez pomoc 

mieszkańców, 

- w planie rozwoju lokalnego ani też w budżecie gminy nie ma zaplanowanej 

rozbudowy świetlicy w Burkacie. Wobec tego w pierwszej kolejności należy dokonać 

zmiany w planie lokalnym a następnie zabezpieczyć środki finansowe na ten cel, 

- w bieżącym roku w budżecie gminy zaplanowany jest koszt wykonania dokumentacji 

sieci wodociągowej w Burkacie, a realizacja nastąpi w miarę posiadanych środków. 

 Pan Radny Iwanów zapytał, jak wysokie środki można otrzymać na dofinansowanie tego   

 projektu.  

 Pan Wójt wyjaśnił, że dokładnie nie znana jest jeszcze wysokość dofinansowania –  

 być może będzie to w granicach 50% do 80%. 

 

Ad. pkt 5 

Sprawozdanie z planów pracy komisji przedstawili: 

- Pan radny Lech Iwanów – Zastępca Przewodniczącej Komisji Zdrowia, Pomocy 

Społecznej, Oświaty i Kultury (w załączeniu), 

 



- Pan radny Stanisław Zbrożek – Przewodniczący Komisji Rolnej, Ochrony 

Przeciwpożarowej, Prawa, Porządku i Ochrony Środowiska (w załączeniu), 

- Pan radny Jacek Szudrewicz – Przewodniczący Komisji Gospodarki, Budżetu i 

Finansów (w załączeniu). 

 

Ad. pkt 6 

Ponieważ plany pracy poszczególnych Komisji omawiane były szczegółowo na 

posiedzeniach komisji i przez członków komisji przyjęte, Przewodnicząca Rady Gminy 

przedstawiła, a Rada Gminy podjęła jednogłośnie 

 

UCHWAŁĘ Nr XXVI/184/05 

w sprawie planów pracy Stałych Komisji Rady Gminy na 2005 rok. 

 

Ad. pkt 7 

Plan pracy Rady Gminy był analizowany na posiedzeniach komisji. W związku z tym  Pani 

Przewodnicząca przedstawiła, a Rada Gminy podjęła jednogłośnie 

 

UCHWAŁĘ Nr XXVI/185/05 

w sprawie planu pracy Rady Gminy Działdowo. 

 

Ad. pkt 8 

Uchwały w sprawach pomocy finansowej Powiatowi Działdowskiemu przedstawił Pan Wójt 

Paweł Cieśliński. 

Rada Gminy podjęła jednogłośnie: 

UCHWAŁĘ Nr XXVI/186/05 

w sprawie udzielenia Powiatowi Działdowskiemu 

pomocy finansowej na prowadzenie 

Ośrodka Interwencji Kryzysowej w Działdowie. 

 

UCHWAŁĘ Nr XXVI/187/05 

w sprawie udzielenia Powiatowi Działdowskiemu 

pomocy finansowej na zakup ciężkiego zestawu 

do ratownictwa technicznego. 

 

 



UCHWAŁĘ Nr XXVI/188/05 

w sprawie udzielenia Powiatowi Działdowskiemu 

pomocy finansowej na pokrycie kosztów robót 

zawiązanych z budową odwodnienia drogi 

powiatowej Ruszkowie. 

 

 

 

UCHWAŁĘ Nr XXVI/189/05 

w sprawie udzielenia Powiatowi Działdowskiemu 

pomocy finansowej na pokrycie kosztów opracowania 

dokumentacji projektowej na budowę odwodnienia 

drogi powiatowej w Petrykozach. 

 

Pan Władysław Kubiński – radny Powiatu Działdowskiego poparł inicjatywę Gminy 

Działdowo podkreślając, że w ten sposób można wspólnie wiele spraw załatwić. 

Podziękował Gminie za przystąpienie do wspólnych inicjatyw, gdyż wtedy łatwiej jest 

pozyskać fundusze na wspólne zadania. 

 

Ad. pkt 9 

Uchwałę w sprawie zmian w budżecie gminy przedstawiła pani Skarbnik – Beata 

Antoszewska. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła 

UCHWAŁĘ Nr XXVI/190/05 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2005 rok. 

 

Ad. pkt 10 

Uchwałę w sprawie uchylenia uchwały Nr XVII/146/04 przedstawiła Pani Przewodnicząca 

Rady Gminy. Wyjaśniła, że Pan Wójt zrezygnował z przyznanego wcześniej limitu 

kilometrów, ponieważ gmina przejęła do użytku służbowego samochód Polonez z GOPS. 

Rada jednogłośnie podjęła 

 

 

 

 



UCHWAŁĘ Nr XXVI/191/05 

w sprawie uchylenia uchwały Nr XVII/146/04 Rady Gminy Działdowo 

z dnia 28 maja 2004 roku. 

 

Ad. pkt 11 

Uchwałę w sprawie uzgodnienia wartości najniższego wynagrodzenia i wartości jednego 

najniższego punktu dla potrzeb opracowania tabeli miesięcznych stawek wynagrodzenia 

zasadniczego dla pracowników, nie będących  nauczycielami zatrudnionymi w szkołach 

prowadzonych przez Gminę Działdowo przedstawił Pan Zastępca Wójta Gminy Jan 

Świniarski. Wyjaśnił, że najniższe wynagrodzenie przyjęte w tej uchwale zostało 

zwaloryzowane, a wartość punktu pozostała na niezmienionym poziomie. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła 

 

UCHWAŁĘ Nr XXVI/192/05 

w sprawie uzgodnienia wartości najniższego wynagrodzenia i wartości jednego 

najniższego punktu dla potrzeb opracowania tabeli miesięcznych stawek 

wynagrodzenia zasadniczego dla pracowników, nie będących  nauczycielami 

zatrudnionymi w szkołach prowadzonych przez Gminę Działdowo. 

 

Ad. pkt 12 

Uchwałę w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej w Turzy Wielkiej wraz z 

uzasadnieniem przedstawił Pan Zastępca Wójta Gminy Pan Jan Świniarski. 

Rada jednogłośnie podjęła 

UCHWAŁĘ Nr XXVI/193/05 

w sprawie nadania Szkole Podstawowej w Turzy Wielkiej  

imienia księdza Stefana Wincentego Frelichowskiego. 

 

Ad. pkt 13 

Uchwałę w sprawie przejęcia nieruchomości z zasobu Agencji Nieruchomości Rolnych 

omówił Wójt Gminy Pan Paweł Cieśliński. Uchwała dotyczy przejęcia dróg, placów, działek i 

innych nieruchomości, głównie na terenach po pegeerowskich, które są jeszcze w zasobach  

Agencji Nieruchomości Rolnych. 

 



Pan radny Zieliński zapytał, czy gmina ma przejąć nieruchomości razem z lokatorami (jeśli 

chodzi o mieszkania niewykupione). Wnioski lokatorów nie są przez Agencję Nieruchomości 

Rolnych załatwione od kilku miesięcy.  

Pan Wójt Paweł Cieśliński wyjaśnił, że do chwili podpisania aktu notarialnego Agencja 

Nieruchomości Rolnych może jeszcze wiele spraw załatwić. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła 

UCHWAŁĘ Nr XXVI/194/05 

w sprawie nieodpłatnego przejęcia na własność Gminy Działdowo nieruchomości 

położonych na terenie Gminy Działdowo wchodzących w skład Zasobu Agencji 

Nieruchomości Rolnych. 

 

Ad. pkt 14 

Uchwałę w sprawie poboru podatku rolnego, podatku od nieruchomości i podatku leśnego od 

osób fizycznych w drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości 

wynagrodzenia przedstawił Pan Wójt Paweł Cieśliński. 

Omówił, jaką prowizję otrzymywali do tej pory sołtysi oraz proponowaną nową wysokość 

prowizji dla każdego z sołtysów. 

Rada 8 głosami „za” podjęła  

 

 

 

UCHWAŁĘ Nr XXVI/195/05 

w sprawie poboru podatku rolnego, podatku od nieruchomości i podatku leśnego od 

osób fizycznych w drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości 

wynagrodzenia. 

Radni w liczbie 4, którzy są sołtysami wstrzymali się od głosu. 

 

Ad. pkt 15 

Uchwała w sprawie utrzymania czystości i porządku w gminie była szczegółowo omawiana 

na posiedzeniach komisji. Pan Wójt w uzupełnieniu wyjaśnił, że ustalone są rejony 

gospodarowania odpadami na terenie naszego województwa. Gmina zabiega aby taki rejon 

zlokalizować na terenie naszego powiatu. Jest to warunek, bez którego nie można będzie 

pozyskać funduszy na realizację nowych inwestycji. Powiat działdowski będzie czynił 

starania aby utworzyć związek z innymi gminami liczącymi ponad 100 tyś. mieszkańców, co 

 



powoli na realizację wspólnych inwestycji. Aktualnie prowadzone są rozmowy z gminami: 

Kozłowo, Nidzica, Lubawa w celu utworzenia takiego związku. 

Uwag nie było, Rada Gminy jednogłośnie podjęła 

UCHWAŁĘ Nr XXVI/196/05 

w sprawie utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Działdowo. 

 

Ad. pkt 16 

Informację na temat pomocy materialnej dla uczniów przedstawił Zastępca Wójta Pan Jan 

Świniarski. 

Pomoc może być przyznana w formie zasiłku lub stypendium uczniom do wieku 24 lat. 

Kryterium jest dochód na członka rodziny, który nie może przekroczyć 316 zł. netto. 

Wnioski są do pobrania w Urzędzie Gminy. 

Stypendia będą przyznawane nie wcześniej jak w miesiącu kwietniu, ponieważ Rada Gminy 

musi uchwalić regulamin a poza tym gmina do chwili obecnej nie zna wysokości środków 

jakie otrzyma na ten cel. 

Pan radny Zieliński poprosił, aby na tej sesji obecni byli dyrektorzy szkól, którzy najlepiej 

znają sytuację uczniów. 

 

Ad. pkt 17 

Pani Radna Jadwiga Szymańska zwróciła uwagę na odbiór odpadów segregowanych. 

Mieszkańcy Uzdowa nie mają harmonogramu odbioru tych odpadów. 

Pan Jarosław Dwórznik – Kierownik „Osadus” wyjaśnił, że wszyscy mieszkańcy otrzymali 

takie harmonogramy odbioru obowiązujące do lipca 2005 roku. 

Pani Przewodnicząca Rady Gminy – Teresa Majorowska przedstawiła problem opieki 

zdrowotnej w szpitalu w Działdowie. Zdarza się, że chory przywieziony przez karetkę 

pogotowia do szpitala nie jest przyjęty na oddział i musi wracać do domu. Osoba, która nie 

może samodzielnie skontaktować się z rodziną (brak telefonu komórkowego) nie ma żadnej 

pomocy ze strony szpitala. Nie udostępnia się nawet telefonu, aby taka osoba mogła 

powiadomić rodzinę, żeby ktoś po nią przyjechał do szpitala. 

Pani Przewodnicząca przedłożyła ten problem Panu radnemu Powiatu z prośbą o 

przedstawienie na najbliższej Sesji Rady Powiatu. 

Pan Jan Anzell poinformował zebranych o rozpoczęciu prac nad zmianą w planie 

zagospodarowania przestrzennego i przekazał sołtysom informację o planowanych 

przedsięwzięciach w tym zakresie. 

 



Pan radny Mirosław Zieliński zapytał, jakie przedsięwzięcia gmina podjęła w celu ściągnięcia 

podatku z Przedsiębiorstwa Produkcji Kruszyw. 

Pan Wójt Paweł Cieśliński wyjaśnił, że po 15 lutym zostaną podjęte działania  w celu 

ściągnięcia należności. 

Pani Teresa Majorowska – Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła apel Rady Miasta 

Płock o pomoc ofiarom tsunami. 

Ustalono, że zbiórka będzie przeprowadzona na następnej sesji. 

 

Wobec wyczerpania porządku dziennego Pani Przewodnicząca – Teresa Majorowska 

zamknęła obrady XXVI Sesji Rady Gminy. 

 

 

Protokołowała        Przewodnicząca 
         Rady Gminy Działdowo 
Maria Michalak 
         Teresa Majorowska 
 

 


